
(VIDEO)  Polaris  M  Holding:
Vandalizarea  platformelor  de
colectare a gunoiului este o
amenințare  pentru  sănătatea
și curățenia orașului
15 aprilie 2025 9:54

Fiecare  zi  aduce  noi  provocări
pentru  echipele  Polaris!  Acestea
sunt nevoite să intervină constant
pentru a remedia daunele lăsate de
cei  care  vandalizează  platformele
de colectare.
Containerele pentru reciclare sunt adesea răsturnate, sparte
sau vandalizate, iar acest lucru face ca procesul de reciclare
să devină imposibil. În platformele de colectare găsim des
mizerie și deșeuri aruncate pe toată suprafața.

Această  problemă  afectează  imaginea  orașului  și  pune  în
pericol sănătatea publică. În urma acestor acte de vandalism,
se  formează  focare  de  infecție,  iar  echipele  noastre  de
salubrizare  depun  un  efort  considerabil  pentru  a  menține
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curățenia.

Ce putem face pentru a opri acest fenomen?

Putem sesiza autoritățile locale atunci când observăm acte de
vandalism. Este o acțiune simplă, dar extrem de importantă
pentru a proteja orașul în care trăim și pentru a preveni
deteriorarea infrastructurii de salubrizare.

Responsabilitatea noastră colectivă este cheia pentru un oraș
mai curat, mai sigur și mai sănătos pentru toți.

Scrisoare  deschisă  a
președintelui  PSD  Mangalia,
Neculai  Tănasă:  „Nu  o  să
accept  ca  ședințele  de
consiliu să fie transformate
în piese de teatru!”
15 aprilie 2025 9:54
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Într-o scrisoare deschisă adresată
primarului  Mangalia  înainte  de
ședința ce va avea loc mâine, la
Casa de Cultură, președintele PSD
Mangalia,  Neculai  Tănasă,  îi
solicită  lui  Cristian  Radu  să
stopeze „piesa de teatru” pe care o
pregătește.
În cursul zilei de astăzi, pensionarii din Mangalia au fost
sunați de angajații primăriei, cel mai probabil cei de la
Serviciul Social, pentru a veni mâine la ședință, acolo unde,
probabil,  se  mizează  pe  crearea  unei  atmosfere  tensionate
îndreptate împotriva aleșilor PSD, USR și AUR.

Iată ce transmite Neculai Tănasă, președintele PSD Mangalia:

„Domnule primar Radu Cristian,

În calitate de Consilier Local, vă transmit următoarele :

Faptul că vă folosiți de pensionari vulnerabili pentru a vă
trece un buget în consiliu e o rușine pentru funcția pe care o
ocupați. Nu doar că exploatați emoțional niște oameni care au
muncit o viață întreagă, dar încercați să mascați lipsa de
transparență și de legitimitate a unui buget făcut în interes
propriu.

Bugetul orașului nu este jucăria dumneavoastră și nici un
instrument de șantaj emoțional. Nu o să accept ca ședințele de
consiliu  să  fie  transformate  în  piese  de  teatru  în  care
aduceți oameni amăgiți cu promisiuni goale, doar ca să puneți
presiune pe consilierii neobedienți dumneavoastră .

Dacă  aveți  un  buget  corect,  argumentați-l  public,  în  mod



transparent, nu în spatele unor pensionari aduși cu microbuze
sau pomeni electorale.

În fața cetățenilor acestui oraș, vă spun clar: nu voi gira
niciodată manipularea, minciuna și batjocura administrativă.
Orașul nu e moșia dumneavoastră, iar oamenii nu sunt unelte
care le manipulați dumneavoastră.

Vă rog politicos numai pomeniți de INTERESE PERSONALE, sau ca
cineva negociază aceste lucruri.

Știți foarte clar ca INTERESELE CELE MAI MARI le-ați avut
dumneavoastră.

Dacă doriți putem discuta despre ele, mâine.

Mâine vă așteptăm la ora 17.00 la Casa de Cultură, să susținem
un  buget  pentru  toți  cetățeni  ,  nu  pentru  interesele
PRIMARULUI.”

(FOTO) Copiii din Limanu și 2
Mai,  invitații  deputatului
Daniel  Georgescu  la
Parlamentul României
15 aprilie 2025 9:54
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Un grup de copii din comuna Limanu,
coordonat de prof. Gela Ivașcu, a
vizitat  astăzi  Parlamentul
României, la invitația deputatului
Daniel Georgescu.
„Astăzi, alături de colegul meu, senatorul Felix Stroe, am
avut bucuria de a primi în Parlament un grup de copii minunați
din Limanu și 2 Mai.

Ne-au vizitat cu multă curiozitate și entuziasm, iar noi le-am
arătat cum funcționează instituția în care se iau deciziile
importante  pentru  viitorul  României.  Am  vorbit  despre
democrație,  legi  și  despre  rolul  fiecăruia  dintre  noi  în
societate.

Le mulțumesc copiilor pentru energia frumoasă și întrebările
sincere, și doamnei Gela Ivascu pentru implicarea constantă în
educația și formarea lor.

Astfel de întâlniri ne dau speranță — pentru că un viitor mai
bun  începe  cu  educație,  implicare  și  încredere”,  a  notat
deputatul Daniel Georgescu.
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Elevii callatieni, stagiu de
pregătire  în  Spania:
“Stagiari VET-de la teorie la
practică,  în  companii  IT
europene competitive”
15 aprilie 2025 9:54
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În  perioada  24  martie-11  aprilie
2025,  un  grup  format  din  20  de
elevi  de  la  Liceul  Teoretic
”Callatis”,  din  clasa  a  XI-a,
profil  real,  specializarea
matematică-informatică, au efectuat
un  stagiu de pregătire practică,
în  companii  din  domeniul
tehnologiei  informaticii,  ATIGRA
CONSULTORES  INFORMÁTICOS  S.L.  și
ANDAGRANANET, din Granada, Spania,
obținând  calificarea  de  analist
programator,  certificată  de  un
document de mobilitate Europass. 
Participarea  la  stagiul  de  practică  este  urmare  a
implementării  celui  de-al  patrulea  proiect,  din  cadrul
programului Erasmus+ al Comisiei Europene, cu numărul 2023-1-
RO01-KA121-VET-000133394, din domeniul Educației și Formării
Profesionale, VET.

În timpul stagiului de pregătire, elevii, proveniți dintr-un
liceu teoretic, în care nu au ore de practică, au avut ocazia



să se familiarizeze cu activitatea dintr-o companie IT, cu
respectarea unui program de lucru și asumarea unor termene
precise  pentru  realizarea  sarcinilor.Elevii  au  dobândit
deprinderi antreprenoriale, dar, în același timp, contactul cu
alte medii culturale a condus la îmbunătățirea competențelor
de  comunicare  în  limba  engleză  și  limba  spaniolă,  de
adaptabilitate și flexibilitate, de lucru în echipă, respect,
toleranță, deprinderea unui comportament prietenos cu mediul.

La finalul celor trei săptămâni de stagiu, elevii au fost
foarte apreciați pentru seriozitatea cu care și-au îndeplinit
sarcinile de lucru, pentru proiectele finale realizate, pentru
nivelul de cunoștințe în domeniul informaticii și al limbii
engleze, dar și pentru creativitatea și entuziasmul lor.

În același timp, în perioada 05-09 mai 2025, trei profesori de
informatică ai liceului, vor  participa la o activitate de job
shadowing, derulată în parteneriat cu organizația Cultura e
Dintorni S.R.L. din Martina Franca, Italia.

Profesorii vor efectua vizite de lucru la agenți economici din
domeniul IT, la licee partenere, vor participa la demonstrații
practice și sesiuni de formare.

Programul Erasmus+ al Comisiei Europene reprezintă o șansă
pentru elevii și profesorii noștri de a căpăta o experiență pe
piața muncii, de a compara învățământul românesc cu cel al
altor țări europene și de a învăța lucruri noi.



Viceprimarul  Paul  Foleanu,
mărturie în dosarul PENAL al
lui Cristian Radu: „Am făcut
denunțul la DNA după ce am
văzut  că  primăria  plătea
onorarii  COLOSALE  unor
avocați,  în  cauze  banale”
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UPDATE: Dosarul a fost amânat
pentru 16 mai
15 aprilie 2025 9:54

Astăzi, la Curtea de Apel Constanța
sunt audiați mai mulți martori în
dosarul  penal  în  care  primarul
Cristian Radu și mai mulți foști și
actuali funcționari au fost trimiși
în  judecată  pentru  abuz  în
serviciu.
Au  depus  mărturie  martorii  Cristina  Cucu,  Albena  Dana
Duzinschi  și  Constanța  Mardare.

La  această  oră  este  audiat  viceprimarul  Mangaliei,  Paul
Foleanu, care, la vremea respectivă era consilier local:

„În  anul  2015  am  intrat  în  posesia  a  patru  contracte  de
asistență  juridică.  Le-am  studiat  și  m-a  șocat  valoarea
onorariilor menționate, eu fiind avocat.

1,2 mil lei granituire cu comuna 23 August și 700.000 de lei
cea cu Limanu.

Am dat mai multe comunicate de presă, am avut apariții TV în
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care am arătat că onorariile erau exagerate.

La una dintre aparițiile TV a intrat în direct doamna Petrina
Boiță, negând existența contractelor.

Am  constituit,  în  cadrul  Consiliului  Local,  o  comisie  de
verificare din care făceau parte, alături de mine, Dragoș
Bociog și Bogdan Maganu.

Am  solicitat  doamnei  Boiță  să  ne  pună  la  dispoziție
contractele, dar am fost refuzați. Ne-am deplasat la sediul
primăriei Mangalia, dar am întâmpinat un REFUZ abuziv din
partea secretarului de atunci, Petrina Boiță și a primarului
Cristian Radu.

Acesta ne-a jignit, spunând că am venit la el în stare de
ebrietate”, a declarat, în fața magistraților, Paul Foleanu.

„Primăria avea ȘAPTE juriști, dar angaja
avocați pe onorarii exagerate”
Paul Foleanu a continuat mărturia în fața judecătorilor Curții
de Apel Constanța:

„Am decis, atunci, să formulez un DENUNȚ la DNA Constanța.

Menționez că avocații erau plătiți în ciuda faptului că în
primărie erau angajați ȘAPTE juriști.

Totodată, valorile litigiilor erau decise arbitrar și fără
votul  consilierilor.  Onorariile  nu  s-au  supus  la  votul
consilierilor  locali,  dar,  ulterior,  pe  site-ul  primăriei
Mangalia a fost publicat HCL prin care se arată că acest
proiect s-a votat.

A fost trimis la Prefectură, pentru aviz de legalitate, cum că
ar  fi  fost  votat  în  unanimitate.  Am  întrebat  secretarul
Petrina Boiță despre această situație. Aceasta a recunoscut că
nu s-a votat, dar că va cere prefectului să-l retragă, să-l



anuleze”.

Reamintim faptul că, pe rolul Curții de Apel Constanța se
judeca  un  dosar  având  că  obiect  contestația  la  executare
formulată de Municipiul Mangalia, ce are ca obiect neplata la
termen a sumelor către casa de avocatură Grimberg.

Penalitățile solicitate sunt de circa 13 milioane de lei,
potrivit declarațiilor lui Paul Foleanu.

Judecătorii au stabilit un nou termen, pentru 16 mai, la orele
10.00.

A  MURIT  scriitorul  Mario
Vargas Llosa. Acesta a fost
invitat  la  Mangalia,  la
Festivalul Zile și Nopți de
Literatură
15 aprilie 2025 9:54

Scriitorul  peruan  Mario  Vargas
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Llosa,  o  figură  impresionantă  a
literaturii  latino-americane,  a
murit  duminică  la  Lima,  capitala
țării sale, la vârsta de 89 de ani.
Cunoscut  pentru  cărți  precum  Războiul  sfârşitului  lumii,
Povestașul, Conversație la Catedrală sau Sărbătoarea Țapului,
Mario Vargas Llosa a fost unul dintre marii protagoniști ai
fenomenului latino-american din anii 1960 și 1970, alături de
columbianul  Gabriel  Garcia  Marquez  și  argentinianul  Julio
Cortazar.

Laureat al Premiului Nobel pentru literatură în 2010, a fost
„înconjurat  de  familia  sa  și  s-a  stins  în  pace”,  a  spus
familia sa într-o declarație publicată de fiul său Álvaro pe X
duminică seara.

Primarul Mangaliei a ajuns la
Curtea  de  Apel,  în  dosarul
penal  în  care  este  judecat
pentru abuz în serviciu
15 aprilie 2025 9:54
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Primarul Mangaliei, Cristian Radu,
a ajuns la Curtea de Apel, la o
nouă  înfățișare  din  dosarul
352/36/2023  privind  fapte  de
corupție.

De ce este trimis în judecată Cristian
Radu:
Pe 20 iunie 2023, procurorii din cadrul Direcției Naționale
Anticorupție  –  Serviciul  teritorial  Constanța  au  dispus
trimiterea în judecată, în stare de libertate, a inculpaților:

CRISTIAN RADU, la data faptelor și în prezent primar al
municipiului  Mangalia,  județul  Constanța,  pentru
săvârşirea  infracţiunii  de  abuz  în  serviciu,  dacă
funcționarul a obținut pentru sine sau pentru altul un
folos necuvenit, în formă continuată,

și

BOIŢĂ PETRINA, la data faptelor secretar al municipiului
Mangalia, județul Constanța,
DUMITRANA ROMULUS, la data faptelor administrator public
al municipiului Mangalia, județul Constanța și persoană
delegată cu atribuţii de Primar,
CĂLIN DIDI GEORGE, la data faptelor director în cadrul
Direcţiei juridice şi de administraţie publică locală şi
ulterior  director  în  cadrul  Direcţiei  de  achiziţii
publice şi programe de dezvoltare din cadrul primăriei
municipiului Mangalia, județul Constanța,
VLĂDESCU DANIEL, la data faptelor șef al Serviciului
Juridic  din  cadrul  primăriei  municipiului  Mangalia,
județul Constanța,
FOTIN  DIANA-IONELA,  la  data  faptelor  Director  al



Direcţiei de Management Fiscal şi Control din cadrul
primăriei municipiului Mangalia, județul Constanța,
NEGRU  MARIA,  la  data  faptelor  funcționar  în  cadrul
Compartimentului Control Financiar Preventiv Propriu al
Primăriei Municipiului Mangalia,

Avocat în cadrul Baroului București,

toți pentru săvârșirea infracțiunii de complicitate la abuz în
serviciu, dacă funcționarul a obținut pentru sine sau pentru
altul un folos necuvenit, în formă continuată,

În rechizitoriul întocmit, procurorii au reținut, în esență,
următoarea stare de fapt:

În perioada octombrie 2014 – decembrie 2017, inculpatul Radu
Cristian,  în  calitatea  menționată  mai  sus,  cu  încălcarea
dispozițiilor  legale,  ar  fi  încheiat  cu  o  societate  de
avocatură,  reprezentată  de  inculpatul  avocat  în  cadrul
Baroului București, trimis în judecată în prezenta cauză, un
număr de 95 de contracte având ca obiect asistenţa juridică şi
reprezentarea  primăriei  municipiului  Mangalia  în  dosarele
aflate  pe  rolul  instanţelor  judecătoreşti  şi  altor  organe
judiciare sau jurisdicționale. Este de precizat faptul că o
parte dintre acestea ar fi fost încheiate în condițiile în
care, la nivelul primăriei Municipiului Mangalia, existau deja
contracte de asistenţă juridică încheiate cu o altă societate
de avocatură, în care ar fi fost prevăzute onorarii și de
peste 200 de ori mai mici față de cele stabilite în noile
contracte.

În contextul menționat mai sus, primarul Radu Cristian ar fi
beneficiat de ajutorul celorlalți șase inculpați, funcționari
publici, care ar fi întocmit și semnat diverse acte (referate
de necesitate, caiete de sarcini, etc.), ce ar fi stat la baza
organizării unor proceduri formale de achiziție a serviciilor
judiciare menționate mai sus.

Ca  urmare  a  demersurilor  menționate  mai  sus,  primăria



municipiului  Mangalia  a  fost  prejudiciată  cu  suma  totală
de 13.675.922 lei.

În cauză au fost dispuse măsuri asigurătorii.

Dosarul a fost trimis spre judecare Curţii de Apel Constanţa
cu propunere de a se menține măsurile asigurătorii dispuse în
cauză.

Facem  precizarea  că  această  etapă  a  procesului  penal
reprezintă, conform Codului de procedură penală, finalizarea
anchetei penale și trimiterea rechizitoriului la instanță spre
judecare,  situație  care  nu  poate  să  înfrângă  principiul
prezumției de nevinovăție.

Pe aceeași temă:

Surpriză neplăcută pentru Cristian Radu la Curtea de Apel:
Primarul, întâmpinat cu pancarte în care i se cer „banii
înapoi”

ATENȚIE!  O  avarie  a  sistat
furnizarea  apei  potabile  în
mai multe zone din Constanța
15 aprilie 2025 9:54

Echipele RAJA intervin astăzi, 14
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aprilie 2025, în vederea executării
lucrărilor  de  remediere  a  unei
avarii  survenite  pe  conducta  de
distribuție,  cu  diametrul  de  600
mm,  de  la  intersecția  străzilor
Izvor  cu  Dionisie  cel  Mic,  din
municipiul Constanța.
Astfel, din această seară, ora 21.00 și până mâine dimineață,
15  aprilie  2025,  ora  05.00,  se  sistează  furnizarea  apei
potabile consumatorilor din perimetrul delimitat de străzile
Izvor  –  Dionisie  cel  Mic  –  Ștefăniță  Vodă  –  Soveja  –
Dezrobirii – Fulger – Izvor, cu străzile adiacente și punctele
termice aferente zonei.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create utilizatorilor din
zonă, pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face
tot  posibilul  pentru  finalizarea  lucrărilor  și  reluarea
furnizării apei potabile, în cel mai scurt timp.

Acțiunea BLOCADA la Mangalia:
Zeci  de  șoferi  au  fost
amendați
15 aprilie 2025 9:54
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La  data  de  12  aprilie  2025,
polițiștii  din  cadrul  Poliției
Municipiului Mangalia au desfășurat
activități  în  cadrul  acțiunii
Blocada, pentru prevenirea faptelor
săvrșite  cu  violență  și  a
traficului  și  consumului  de
droguri.
În  cadrul  acțiunilor  derulate  au  fost  legitimate  98  de
persoane și au fost verificate 81 de vehicule.

În  urma  neregulilor  constatate  au  fost  aplicate  30  de
sancțiuni contravenționale, în valoare totală de aproximativ
13.000 de lei.

De asemenea, a fost retras un certificat de înmatriculare.

Caz  de  OMOR  calificat  la
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Dobromir:  Un  bărbat  este
acuzat că a ucis un om și a
fugit.  A  fost  prins  cu
ajutorul mascaților
15 aprilie 2025 9:54

Procurorul  de  caz  din  cadrul
Parchetului de pe lângă Tribunalul
Constanța  efectuează  cercetări
într-o  cauză  penală,  aflată  în
urmărire penală proprie, cu privire
la săvârșirea infracțiunii de omor
calificat.
De asemenea, în prezenta cauză, actele de urmărire penală au
fost efectuate, prin delegare, și de polițiștii Serviciului de
Investigații Criminale.

Din cercetări a reieșit faptul că, la data de 27 martie a.c.,
pe fondul unui conflict spontan, un bărbat de 34 de ani ar fi
agresat fizic, cu un obiect contondent, un bărbat de 54 de
ani, pe care l-ar fi lovit în mod repetat în zona capului.

Ulterior, ar fi părăsit locul faptei.
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În urma cercetărilor efectuate, bărbatul a fost identificat de
polițiști.

La data de 12 aprilie a.c., polițiștii din cadrul Serviciului
de Investigații Criminale, cu sprijinul polițiștilor Secției 1
Poliție  Rurală  Băneasa  și  al  luptătorilor  din  cadrul
Serviciului pentru Acțiuni Speciale, au efectuat o percheziție
domiciliară în satul Văleni, la locuința bărbatului bănuit de
săvârșirea faptei.

În  urma  efectuării  percheziției  au  fost  descoperite  și
ridicate telefonul mobil al victimei, precum și alte bunuri cu
valoare probatorie.

La data de 12 aprilie a.c., procurorul de caz din cadrul
Parchetului  de  pe  lângă  Tribunalul  Constanța  a  dispus
reținerea, pentru 24 de ore, a bărbatului bănuit de săvârșirea
infracțiunii.

Acesta a fost condus și încarcerat în Centrul de Reținere și
Arestare  Preventivă  al  Inspectoratului  de  Poliție  Județean
Constanța.

Astăzi, 13 aprilie, va fi prezentat instanței de judecată, cu
propunere legală.

Creștinii  sărbătoresc  astăzi
Floriile,  ziua  intrării
Mântuitorului în Ierusalim
15 aprilie 2025 9:54
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Creştinii ortodocşi și cei catolici
prăznuiesc,  astăzi,  Floriile,  cea
mai  importantă  sărbătoare  care
vesteşte  Paştele,  rememorând
intrarea  lui  Iisus  în  Ierusalim,
unde a fost întâmpinat cu frunze de
palmier  şi  fiind  totodată
sărbătoarea celor care poartă nume
de flori.
În duminica a şasea din postul Paştelui, cunoscută în popor şi
ca Duminica Floriilor, Biserica Ortodoxă sărbătoreşte intrarea
triumfală a lui Iisus Hristos în Ierusalim.

Floriile  deschid  săptămâna  cea  mai  importantă  pentru
pregătirile de Paşte, aşa-numita Săptămână Mare, de după cele
40 de zile de post.

De Florii se mănâncă peşte, fiind a doua dezlegare din postul
Paştelui, după cea din ziua Bunei Vestiri.

Duminica Floriilor este precedată de Sâmbăta lui Lazăr. În
această zi, Iisus Hrisos îşi arată din nou minunile, înviindu-
l pe Lazăr, la patru zile de la moarte. Învierea lui Lazăr
este  simbolul  învierii  viitoare  a  neamului  omenesc.  După
această  minune,  mulţimile  strânse  la  porţile  cetăţii  l-au



întâmpinat cu flori şi l-au aclamat pe Mântuitor, la intrarea
în Ierusalim.

Ortodocşii sărbătoresc ziua de Florii ca pe una de bucurie,
dar  cu  înţelegerea  faptului  că  zilele  ce  urmează,  din
Săptămâna  Mare,  sunt  unele  ale  tristeţii.

Intrarea lui Iisus în Ierusalim este relatată de toţi cei
patru  evanghelişti,  Ioan,  Luca  Matei  şi  Marcu.  În  Noul
Testament se scrie că apostolii au întins hainele lor pe un
asin, iar pe ele s-a aşezat Mântuitorul. Acest gest a fost
interpretat  ca  fiind  mărturisirea  faptului  că  învăţătura
apostolilor  va  aduce  la  ascultare  toate  neamurile  de  pe
pământ. Hainele Sfinţilor Apostoli simbolizează, astfel, noua
haină pe care o îmbracă oamenii, haina Sfântului Botez.

După  modelul  mulţimii  din  cetatea  Ierusalimului  care  l-a
întâmpinat  pe  Mântuitor  cu  frunze  de  palmier,  Biserica
Ortodoxă a rânduit ca, după săvârşirea Sfintei Liturghii, să
se  sfinţească  ramurile  de  salcie  aduse  de  credincioşi.
Slujitorii Bisericii citesc rugăciuni de sfinţire a salciei,
ţinând în mâini aceste ramuri înmugurite, cu lumânări aprinse,
ca simbol al biruinţei vieţii asupra morţii, fiind cunoscut
faptul că salcia are o putere mare de regenerare.

Creştinii  prăznuiesc  Intrarea  Mântuitorului  participând  la
Sfânta  Liturghie,  împodobind  cu  ramuri  de  salcie  sfinţită
icoanele, uşile şi ferestrele gospodăriilor lor şi păstrând
rânduiala postului. Aceste ramuri sfinţite se păstrează peste
an, fiind folosite cu credinţă la tămăduirea diferitelor boli.
Oamenii obişnuiesc şi să înfigă aceste ramuri în straturile
proaspăt semănate, să le pună în hrana animalelor sau să le
aşeze pe morminte. Ramurile verzi simbolizează castitatea, dar
şi renaşterea vegetaţiei, amintind totodată de ramurile cu
care a fost întâmpinat Iisus la intrarea în Ierusalim, în
această zi.

În seara din ajunul Floriilor se organizează un pelerinaj sau



o procesiune, care porneşte de la o biserică şi se sfârşeşte
la o alta, în amintirea ieşirii oamenilor în întâmpinarea
Domnului, pe drumul său spre Ierusalim. Pelerinajul are şi
rolul binecuvântării oraşului.

Duminica Floriilor este şi prilej de a-i sărbători pe cei care
poartă  nume  de  flori,  cum  ar  fi  Florin,  Viorel,  Viorica,
Brânduşa, Lăcrămioara ori Margareta.

Obiceiuri şi tradiţii
De exemplu, de Florii se obişnuieşte să se facă „de
ursită”, astfel că fetele aflau, prin diverse procedee,
dacă se vor căsători sau nu în acel an. Tot de Florii,
mărţişorul purtat până în această zi se pune pe ramurile
unui pom înflorit sau pe un măceş, iar zestrea se scoate
din casă, pentru aerisire.
Înaintea  sărbătorii,  fetele  nemăritate  din  Banat  şi
Transilvania obişnuiesc să pună o oglindă şi o cămaşă
curată  sub  un  păr  altoit.  După  răsăritul  soarelui,
aceste obiecte sunt folosite în farmece pentru noroc în
dragoste şi sănătate.
De asemenea, la miezul nopţii, se fierbe busuioc în apă,
iar  dimineaţa  fetele  se  spală  pe  cap  cu  această
fiertură, ca să le crească părul frumos şi strălucitor.
Ce rămâne se toarna la rădăcina unui păr, în speranţa că
băieţii se vor uita după ele ca după un copac înflorit.
În popor se mai spune că cine îndrăzneşte să se spele pe
cap în ziua de Florii fără apă descântată şi sfinţită
riscă să albească.
La toate popoarele creştine pot fi întâlnite diferite
obiceiuri,  unele  chiar  similare  celor  de  la  noi,
majoritatea  având  în  prim-plan  palmierul  sau  salcia.
Aceste  tradiţii  nu  au  nimic  în  comun  cu  spiritul
creştinesc  al  praznicului  Intrării  Mântuitorului  în
Ierusalim.
Arabii aprind candele, împodobite cu flori, pe care le



pun  printre  frunze  de  palmier,  iar  grecii  împletesc
cruci din tulpini. La popoarele slave este obiceiul ca
cei  apropiaţi  să  îşi  dăruiască  ramuri  de  salcie  în
această zi.
În sâmbăta Floriilor, femeile din unele zone ale ţării
aduc ofrandă de pomenire a morţilor, împărţind plăcinte
de post.
În sâmbăta Floriilor se mai făcea un ceremonial complex
numit  Lazăriţa,  după  modelul  colindelor,  la  care
participau  doar  fetele.  Una  dintre  fete,  numită
„Lazăriţa”, se îmbrăca în mireasă şi colinda, împreună
cu celelalte, în faţa ferestrelor caselor.
În trecut, ramura de salcie sfinţită era folosită şi în
scopuri terapeutice. Oamenii înghiţeau mâţişori de pe
ramura de salcie pentru a fi feriţi de diferite boli,
iar bătrânele se încingeau cu salcia ca să nu le mai
doară şalele.

(CONVOCATOARE)  Se  anunță  o
ședință de consiliu cu iz de
SCANDAL la Casa de Cultură
15 aprilie 2025 9:54
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Au revenit vremurile în care Mihai
Claudiu Tusac ducea un război „la
baionetă” cu aleșii partidelor de
opoziție, cei care nu erau de acord
cu  proiectele  și  viziunea  sa  de
conducere a Mangaliei.
În mandatul 2008-2012 erau celebre adunările convocate la Casa
de Cultură de Tusac, echipa de vârstnici orchestrată de fostul
edil, care era pusă să aducă injurii consilierilor opoziției.

Și azi, ca și atunci, Mangalia este VOIT scindată, dezbinată,
divizată în două tabere.

Marți, 15 aprilie, consilierii PSD, USR și AUR au convocat o
ședință, de la orele 14.30. La 48 de ore de la înregistrarea
ședinței la primărie, Cristian Radu convoacă o ședință în care
reia proiectul bugetului local al orașului, atacat în instanță
de prefectul județului Constanța.

Și, așa cum a promis, o face la Casa de Cultură unde, după
două mandate și ceva, va participa el însuși.

Nu  pentru  a  dezbate,  alături  de  consilieri,  îmbunătățirea
formei bugetului local ci, cel mai probabil, pentru a face
show,  chemând  în  sprijin  votanții  fideli,  beneficiarii
celebrelor torturi ale lui Colgiu, „rase” din bugetul actual.

Cu siguranță, mangalioții – și nu-s deloc puțini – nemulțumiți
de actuala administrație publică vor veni, la rândul lor, la
Casa de Cultură, pentru a da ochii, după ani buni, cu edilul
urbei, Cristian Radu.

Cearta  și  scandalul  sunt  menținute  la  foc  mic  de  actuala
administrație locală, oarbă și surdă la suferințele REALE ale
mangalioților.



Șantierul Damen Mangalia pune lacătul pe ușă în câteva zile,
în locuințele cetățenilor căldura costă cât salariul minim pe
economie, turismul e cu un picior în groapă, elevii învață în
două schimburi, viața sportivă a dispărut de ani de zile.
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A  fost  CONDAMNAT  Constantin
Gavrilă, intermediarul șpăgii
lui  Dorinel  Colgiu:  Decizia
instanței nu este definitivă
15 aprilie 2025 9:54

Constantin  Gavrilă,  cel  care,
potrivit  procurorilor  DNA,
intermedia șpaga primită de Dorinel
Colgiu de la agenții economici din
sudul  litoralului,  a  fost
condamnat,  azi,  la  Tribunalul
Constanța.
Potrivit rechizitoriului procurorilor DNA, Constantin Gavrilă,
martor în dosarul lui Colgiu, a povestit care era traseul
șpăgilor în cazul agenților economici.
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„În  baza  unei  înțelegeri  prealabile  cu  inculpatul  GAVRILĂ
CONSTANTIN-ALEXANDRU, a pretins în mod indirect suma de 10.000
de  euro,  pentru  sine  sau  pentru  altul,  prin  intermediul
inculpatului GAVRILĂ CONSTANTIN – ALEXANDRU, care a pretins
suplimentar  pentru  sine  și  fără  știrea  inculpatul  COLGIU
DORINEL suma de 5.000 euro, având și lăsând să se creadă ca
are  influență  asupra  funcționarilor  publici  din  cadrul
Primăriei  mun.  Mangalia  și  Poliției  Locale  Mangalia”,  au
arătat  judecătorii  Tribunalului  Constanța,  în  decizia  din
cazul Colgiu.

Iată  decizia  de  azi  a  judecătorilor
Tribunalului Constanța:
Tip solutie: Condamnare cu acord de recunoaştere

Admite acordul de recunoaștere a vinovăției încheiat de D.N.A.
Constanţa cu inculpatul GAVRILĂ CONSTANTIN – ALEXANDRU.

Condamnă  inculpatul  GAVRILĂ  CONSTANTIN  –  ALEXANDRU,  …  la
pedeapsa  de  1  an  și  6  luni  închisoare  pentru  săvârșirea
infracțiunii de trafic de influență.

Dispune suspendarea executării pedepsei sub supraveghere şi
stabileşte un termen de supraveghere de 2 ani, conform art. 92
alin. 1 C. pen.

În baza art. 93 alin. (1) C. pen. obligă inculpatul ca pe
durata  termenului  de  supraveghere  să  respecte  următoarele
măsuri de supraveghere:

a) să se prezinte la Serviciul de Probaţiune Constanţa, la
datele fixate de acesta;

b) să primească vizitele consilierului de probaţiune desemnat
cu supravegherea sa;

c) să anunţe, în prealabil, schimbarea locuinţei şi orice
deplasare care depăşeşte 5 zile;



d) să comunice schimbarea locului de muncă;

e) să comunice informaţii şi documente de natură a permite
controlul mijloacelor sale de existenţă.

Impune  inculpatului  să  execute  următoarea  obligaţie:  să
frecventeze  un  program  de  reintegrare  socială  derulat  de
Serviciul de Probaţiune Constanţa sau organizat în colaborare
cu instituţii din comunitate.

Inculpatul  va  presta  o  muncă  neremunerată  în  folosul
comunităţii  la  Căminul  pentru  Bătrâni  Mangalia,  aflat  în
subordinea Primăriei Municipiului Mangalia prin Direcția de
Asistenţă Socială sau în cadrul Gospodăririi Urbane din cadrul
Primăriei Municipiului Mangalia, pe o perioadă de 90 de zile.

Obligă  inculpatul  GAVRILĂ  CONSTANTIN  –  ALEXANDRU  la  plata
sumei de 12.000 lei, cu titlu de cheltuieli judiciare avansate
de către stat (urmărire penală şi judecată). Cu drept de apel
în  termen  de  10  zile  de  la  comunicare.  Pronunţată  azi,
11.04.2025,  prin  punerea  la  dispoziţie  a  soluţiei  prin
mijlocirea grefei instanţei.

Sursa informațiilor: Portalul Instanțelor de Judecată/Rejust

PRECIZĂRI:
Legea 190 din 2018, la articolul 7, menţionează că activitatea
jurnalistică  este  exonerată  de  la  unele  prevederi  ale
Regulamentului  GDPR,  dacă  se  păstrează  un  echilibru  între
libertatea  de  exprimare  şi  protecţia  datelor  cu  caracter
personal.

Informațiile din prezentul articol sunt de interes public și
sunt obținute din surse publice deschise.

Pe  parcursul  întregului  proces  penal,  persoanele  cercetate
beneficiază de drepturile și garanțiile procesuale prevăzute
de  Codul  de  procedură  penală,  precum  și  de  prezumția  de

https://www.rejust.ro/juris/g8433837e


nevinovăție.

Pe aceeași temă:

Mafia şpăgilor din Primăria Mangalia (V) Strângătorul de
biruri Colgiu: „Am primit de la R.C. 219 solicitări pentru a-
i achiziţiona, online, produse vestimentare!”

„Timpul nu mai are răbdare cu
oamenii  care  lucrează  în
Damen  Mangalia”:  Deputatul
Daniel  Georgescu  solicită
introducerea  de  URGENȚĂ  a
problemei  șantierului  pe
agenda CSAT
15 aprilie 2025 9:54
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Într-o scrisoare deschisă adresată
Ministerului  Economiei,
Digitalizării,  Antreprenoriatului
și Turismului – ministrului Bogdan-
Gruia Ivan și Ministerului Apărării
Naționale  –  ministrului  Angel
Tîlvăr,  deputatul  PSD  Daniel
Gheorghe  Georgescu,  din
Circumscripția  electorală  nr.  14
Constanța  solicită  introducerea
subiectului  Șantierului  Naval
Mangalia  ca  obiect  strategic  pe
agenda  CSAT,  în  contextul
discuțiilor  despre  investițiile
militare ale României.
Stimați domni miniștri,

Mă  adresez  dumneavoastră  public  pentru  a  încerca  să
aducem împreună clarificări și soluții pentru cei care
depind de Șantierul Naval Mangalia. Suntem într-o cursă
 contratimp în care miza sunt viețile oamenilor din
zonă.
Am fost împreună cu ministrul Economiei, domnul Bogdan-
Gruia Ivan, față în față,  cu lucrătorii din șantier în
luna ianuarie. Mă interesează direct soarta zonei de sud
a  județului Constanța și încerc să stau de vorbă cu
toți cei implicați.

Am văzut recent că discuțiile cu compania Damen s-au deblocat



prin comanda către șantierul din Galați și e important să știm
dacă statul român a pus pe masă și subiectul Șantierului de la
Mangalia unde compania Damen este încă implicată.

De aceea, având în vedere că situația șantierului Mangalia
continuă să genereze o problemă socială și economică pentru
toată zona de sud a județului Constanța; având în  vedere și
oportunitatea ca România să rămână un jucător major pe piața
construcției de nave, oportunitate pe care nu o putem pierde;
pentru că timpul nu mai are răbdare cu oamenii care lucrează
în șantier și familiile acestora, vă solicit să comunicați
public și angajaților Șantierului:

Cum afectează investiția de la Galați, discuțiile cu
compania Damen despre Șantierul de la Mangalia?
Care este stadiul discuțiilor cu posibilii investitori,
discuții  anunțate  acum  2  luni  privind  preluarea
Șantierului  din  Mangalia?
Ați fixat un termen până la care statul va redeveni
acționar majoritar al Șantierului Naval Mangalia?
Să explicați dacă comenzile de nave militare pot fi
reorientate și către șantierul din Mangalia?

De asemenea, ca soluții necesare imediate, vă mai solicit:

să introduceți subiectul Șantierului Naval Mangalia ca
obiect  strategic  pe  agenda  CSAT,  în  contextul
discuțiilor despre investițiile militare ale României.
să formați un grup de lucru permanent interministerial
care să ia în discuție soluțiile pentru Șantierul Naval
Mangalia  și  pentru  refacerea  economică  a  sudului
județului  Constanța.

Cu speranța unor pași înainte făcuți cât mai rapid și cu
credința că statul român va reuși să salveze acest obiectiv
strategic, aștept răspunsul dvs. cât mai grabnic.



Vreme  extremă  în  aprilie:
Albești și Cotu Văii nu au
energie electrică
15 aprilie 2025 9:54

La ora 21 mai mai multe localități din județul Constanța erau
afectate de vremea nefavorabilă.

Potrivit Prefecturii Constanța erau înregistrate probleme la
nivelul următoarelor UAT-uri:

– COMANA – localitatea Tătaru, fără curent electric

– CHIRNOGENI – localitatea Chirnogeni, parțial fără curent
electric

– CERCHEZU – localitățile Căscioarele, Măgura si Viroaga, fara
curent electric

– ALBEȘTI – localitatile Cotu Văii si Vârtop, fără curent
electric
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Luptătoarea  Andreea  Beatrice
Ana  din  Mangalia  se  bate,
mâine, pentru medalia de AUR
la Campionatul European de la
Bratislava
15 aprilie 2025 9:54

Sportiva Andreea Beatrice Ana, din
Mangalia,  a  reușit  să  aducă
României o nouă finală europeană la
Bratislava, la Campionatul European
de Seniori.
În  semifinalele  competiției,  Andreea  Beatrice  Ana  (53  kg)
Beatrice a reușit să treacă de Natalia Malysheva (UWW), scor
5-3, printr-o combinație de tehnică, agilitate și strategie,
demonstrând încă o dată de ce este considerată una dintre cele
mai promițătoare sportive ale României.

„Victoria Andreei o aduce la un pas de câștigarea unui nou
titlu de campioană europeană, un obiectiv ambițios pe care și
l-a propus și pentru care a muncit din greu.

Maine, Ana Andreea Beatrice o va întâlni în marea finală pe
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Maria Prevolaraki (Grecia), în lupta cu aurul pe masă”, se
arată pe pagina Federației Române de Lupte.

Viceprimarul cu atribuţii de
primar, Mihai Feodorof: „Vom
investi  24  de  milioane  de
euro  în  şcoli,  drumuri,
turism şi asistenţă socială”
15 aprilie 2025 9:54

Viceprimar cu atribuţii de primar,
Mihai  Feodorof  şi-a  asumat
continuarea  proiectelor  începute,
în zona de competenţă Limanu – 2
Mai – Vama Veche,  de către fostul
edil, Daniel Gheorghe Georgescu, în
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prezent,  deputat  în  Parlamentul
României.
De asemenea, Mihai Feodorof a demarat proiecte de investiţie
noi, ce se vor materializa în perioada imediat următoare, iar
despre  toate  aceste  iniţiative,  ne-a  relatat  în  interviul
următor:

Care sunt proiectele pe care le derulaţi
în prezent?

Avem,  în  această  perioadă  mai  multe  proceduri  de
licitaţie în derulare, finanţate, exclusiv, din bugetul
local.  Este  vorba  despre  pietruire  drumuri  în  satul
Hagieni, pe o lungime de 2 km. Valoarea totală a acestor
lucrări este de 2,6 milioane lei. De asemenea, avem în
lucru modernizarea infrastructurii rutiere în zonele II
şi III din comuna Limanu, pe o lungime de 2 km. Sunt
cuprinse  străzile  Grănicerului,  tronsonul  I,  Mircea
Eliade,  Roşiorului,  Atelierelor,  Henry  Coandă,  iar
valoarea totală a investiţiei se ridică la 3,5 milioane
lei.

Care  sunt  investiţiile  care  se  execută
efectiv în această perioadă? 

Prin  intermediul  Companiei  Naţionale  de  Investiţii,
lucrăm la o Bază Sportivă în localitatea 2 Mai, proiect
amplu  în  cadrul  căruia  se   execută  atât  lucrări  de
construcţie,  cât  şi  de  dotare  a  acesteia.  Valoarea
investiţiei este de 7 milioane de lei. De asemenea, tot
prin  CNI  modernizăm  Căminul  Cultural  Limanu,  proiect
pentru care au fost alocate fonduri în valoare de 2,5
milioane lei. Nu în ultimul rând, tot la CNI se află în
licitaţie şi proiectul „Creşă mică”, în valoare de 10
milioane lei. Apoi prin PNRR (Plan Naţional de Redresare



şi  Rezilienţă),  derulăm  mai  multe  proiecte,  printre
care: amenajarea unei piste de biciclete în localitatea
Limanu – 2,3 milioane lei, amplasarea unui sistem de
supraveghere video a spaţiului public tot pentru zona
Limanu  în  valoare  de  1,3  milioane  lei,  proiect  de
interes local menit să asigure un climat de linişte şi
siguranţă pentru cetăţeni, deschiderea unui centru de
aport voluntar cu o valoare de 3,8 milioane lei, un
centru  destinat  selectării  colective  a  diferitelor
tipuri  de  deșeuri,  precum:  deșeurile  provenite  din
construcții,  mobilier  vechi,  aparate  electrocasnice
uzate și dotări pentru şcoală în cuantum de 900.000 lei.
Astfel, toate aceste proiecte de investiţii însumează
27,8 milioane lei, sumă deloc de neglijat raportat la
comunitatea noastră relativ mică.

Vorbiţi-ne şi despre proiectele pe care
urmează să le demaraţi în perioada ce va
urma

Avem în vedere o serie de proceduri ce urmează a fi
lansate în licitaţie publică după aprobarea bugetului
local pentru care vor exista finanţări. Mă refer la
modernizarea  reţelei  de  apă  în  comuna  Limanu,  pe  o
lungime de 9.000 metri liniari. În baza acestui program,
vom putea să asigurăm accesul la apă pentru un număr de
794 de branşamente, sursa de finanţare fiind Programul
Naţional de Investiţii Anghel Saligny. Al doilea proiect
vizează Centrala Fotovoltaică Prosumator, în valoare de
4,2 milioane lei, finanţat de către Ministerul Energiei,
echipată  cu  un  sistem  fotovoltaic  care  va  asigura
independența  energetică  a  tuturor  obiectivelor  de
interes public, inclusiv a iluminatului public stradal.
Această inițiativă va contribui semnificativ la economii
considerabile în bugetul local, resurse care vor putea
fi redirecționate către alte proiecte de investiții. În



planul nostru se află și amenajarea trotuarului de pe
strada Mihail Kogălniceanu din localitatea 2 Mai, cu o
valoare de 1,9 milioane lei, care va conecta pista de
biciclete din Vama Veche la intrarea în localitatea 2
Mai. Proiectul include un sistem de iluminat, spații de
parcare și zone cu vegetație. Mai avem amenajarea unei
parcări  în  apropierea  plajei  din  2  Mai,  proiect  în
valoare de 14 milioane lei. Acesta va include 300 de
locuri  de  parcare  pentru  toate  categoriile  de
autovehicule, precum autoturisme, camioane, autorulote
și rulote. Valoarea totală a proiectului este de 26,8
milioane lei.

În afara acestor programe, aveţi în plan
şi alte investiţii, mă refer la cele din
fonduri europeme?

Desigur, avem deja conturate mai multe proiecte pe care
le vom depune în viitorul apropiat, pentru care vom
atrage  atât  fonduri  europene,  cât  și  fonduri
guvernamentale. Prin intermediul Agenției de Dezvoltare
Regională  Sud-Est,  intenționăm  să  accesăm  Programul
Regional 2021-2027, prin care avem o serie de proiecte
planificate. Mai exact, intenționăm să amenajăm un parc
în Limanu, pe o suprafață de 12.000 mp, cu o valoare de
14 milioane lei, și să realizăm o pistă de biciclete
iluminată, adiacentă drumului comunal DC 8 Limanu, care
va conecta sensul giratoriu de la intrarea în Limanu cu
actuala pistă, pe o distanță de 3 km. Proiectul pentru
această  pistă  se  ridică  la  7,5  milioane  lei.  De
asemenea, dorim să modernizăm strada Mihail Kogălniceanu
din Vama Veche, incluzând un sistem de iluminat modern,
îngropat, spații de parcare și zone cu vegetație, pe o
lungime de 1 km, în valoare de 26 milioane lei. Mai avem
în plan proiecte pe care urmează să le depunem în cadrul
programului  de  cooperare  transfrontalieră  România  –



Bulgaria.  Primul  proiect  se  numeşte  „O  regiune  mai
verde” şi constă în amenajarea unui parc în localitatea
2 Mai, care valorează peste 1 milion de euro, iar al
doilea,  intitulat  „Eurovelo6”,  are  ca  obiectiv
amenajarea unei piste de biciclete care va contribui la
îmbunătăţirea infrastructurii de transport ecologic, dar
şi  la  promovarea  turismului  sustenabil  (răstele  de
biciclete,  staţii  de  biciclete  şi  cutii  pentru
închirierea  de  biciclete  electrice).

Nu în ultimul rând, vom depune două proiecte prin Programul
MDLPA (Ministerul      Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi
Administraţiei). Este vorba despre extinderea şi consolidarea
Şcolii Gimnaziale nr. 1 Limanu, respectiv de construirea a 2
blocuri de locuinţe sociale, destinate atât localnicilor, cât
şi medicilor şi cadrelor didactice care se vor angaja în zona
noastră,  întrucât  avem  nevoie  de  specialişti  din  aceste
domenii.

Cu scopul de a face activităţile turistice şi mai atractive,
vom reabilita faleza din 2 Mai cu o investiţie de 8,6 milioane
lei, vom amenaja o zonă de promenadă în Vama Veche, cu spații
verzi, iluminat modern și mobilier urban, iar în paralel vom
continua  asfaltarea  drumurilor  din  Limanu  și  2  Mai,  care
reprezintă o PRIORITATE pentru noi.

Sunteţi  preocupat  şi  de  proiecte  cu
caracter social?

Sigur, acest domeniu reprezintă o prioritate pentru noi.
Prin intermediul programelor ce urmează a fi lansate de
Ministerul  Muncii,  Familiei,  Tineretului  și
Solidarității Sociale, vom accesa Programul Operațional
de Incluziune și Demnitate, care vizează acordarea de
servicii  de  îngrijire  la  domiciliu  pentru  persoanele
vârstnice. Mai precis, vom oferi o masă caldă, asistență
medicală,  asistență  socială  și  consiliere  psihologică



persoanelor vârstnice cu probleme de sănătate, dar și
celor singure. Valoarea maximă care poate fi finanțată
prin  acest  program  este  de  1  milion  de  euro.  De
asemenea, îi avem în atenţie şi pe copiii şi persoanele
cu handicap din zona noastră, iar aceştia vor beneficia
de  mese  calde,  reparaţii  ale  locuinţelor,  asistenţă
medicală. Proiectul va însuma 350.000 euro şi va fi un
real sprojin pentru această categorie de persoane cu
nevoi speciale.

Am  în  plan  proiecte  ambițioase  pe  care  intenționez  să  le
accesez  și  să  le  implementez,  iar  aceste  investiții  vor
contribui, cu siguranță, la îmbunătățirea vieții comunităților
locale din zona noastră de competență, pe care ne dorim să o
facem cât mai bună, dezvoltată și liniștită.

Pe aceeași temă:

Mihai Feodorof: Străzile din Hagieni vor fi pietruite până în
luna iunie

(VIDEO)  Percheziții  cu
mascații  la  un  dealer  de
droguri  din  județul
Constanța.  Vindea  doza  de
cristal cu 200 de lei
15 aprilie 2025 9:54
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Polițiștii Brigăzii de Combatere a
Criminalității  Organizate
Constanța,  împreună  cu  procurorii
Direcției  de  Investigare  a
Infracțiunilor  de  Criminalitate
Organizată și Terorism – Serviciul
Teritorial Constanța, au documentat
activitatea  infracțională  a  unui
tânăr,  de  20  de  ani,  cercetat
pentru  săvârșirea  infracțiunii  de
trafic de droguri de mare risc.
Din materialul probator administrat a rezultat că, în perioada
noiembrie 2024 – martie 2025, la diferite intervale de timp,
cel în cauză ar fi procurat, deținut și vândut droguri de mare
risc (substanță cristalină 4CMC), cu 200 de lei, pentru un
gram.

Astăzi, 10 aprilie, polițiștii, împreună cu procurorii, au pus
în  aplicare  2  mandate  de  percheziție  domiciliară,  fiind
descoperite și ridicate mijloace de probă.

La  aceeași  dată,  procurorii  Direcției  de  Investigare  a
Infracțiunilor  de  Criminalitate  Organizată  și  Terorism  –
Serviciul Teritorial Constanța au dispus reținerea tânărului,



pentru 24 de ore.

Ulterior, a fost sesizat judecătorul de drepturi și libertăți
din cadrul Tribunalului Constanța, cu propunere de arestare
preventivă a acestuia, pentru 30 de zile.

Facem precizarea că, pe parcursul întregului proces penal,
persoanele cercetate beneficiază de drepturile și garanțiile
procesuale prevăzute de Codul de procedură penală, precum și
de prezumția de nevinovăție.

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2025/04/WhatsApp-
Video-2025-04-10-at-16.54.52_a678c6ea.mp4

OFICIAL de la Jandarmerie: A
început  perioada  de
prohibiție la pescuit
15 aprilie 2025 9:54

Inspectoratul de Jandarmi Județean
Constanța informează cetățenii că,
în  perioada  9  aprilie  –  7  iunie
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2025, este instituită perioada de
prohibiție  generală  a  pescuitului
pentru  toate  speciile  de  pești,
moluște,  crustacee  și  alte
viețuitoare acvatice din habitatele
piscicole  naturale.  Măsura  este
valabilă pentru o durată de 60 de
zile,  fiind  reglementată  prin
legislația în vigoare.
Pentru apele care constituie frontieră de stat, interdicția se
aplică în perioada 24 aprilie – 7 iunie 2025, pe o durată de
45  de  zile,  cu  respectarea  excepțiilor  prevăzute  de
legislație.

Această  perioadă  de  interzicere  a  pescuitului  are  un  rol
esențial  în  protejarea  resurselor  naturale  și  asigurarea
reproducerii speciilor acvatice, fiind parte a unei strategii
naționale de conservare a biodiversității și de menținere a
echilibrului ecosistemelor acvatice.

În acest interval Inspectoratul de Jandarmi Județean Constanța
va intensifica acțiunile pentru protejarea fondului piscicol,
acționând  constant  pentru  prevenirea  și  combaterea
activităților ilegale, în sprijinul respectării legii și al
interesului public.

Nerespectarea  prevederilor  legale  se  sancționează  conform
Legii pescuitului și a protecției resursei acvatice vii nr.
176 din 3 iunie 2024.



Mesaj RO-ALERT de vijelii în
județul Constanța
15 aprilie 2025 9:54

Locuitorii din mai multe zone ale
județului Constanța au primit, în
urmă cu câteva minute un mesaj RO-
ALERT.
Potrivit ISU, sunt intensificări ale vântului care vor depăși
70-90 de kilometri la oră.

Codul este valabil până la orele 19.30.
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